

ORGANIZATIONAL INFORMATION

Editor-in-chief
Cosimo Iacirignola
Director IAM of Bari
Via Ceglie 9 - 70010 VALENZANO (BARI)
e-mail: iacirignola@iamb.it

Managing Editor
Giulio Malorgio
Dipartimento di Economia e Ingegneria Agraria
Via Fanin, 50 - 40127 BOLOGNA
Tel. ++39 051 2096145
Fax ++39 051 2096162
e-mail: giulio.malorgio@unibo.it

Editorial office
Istituto Agronomico Mediterraneo del CIHEAM
via Ceglie, 9 - 70010 VALENZANO (BARI)
Tel. ++39 080 4606209
Fax ++39 080 4606206
www.iamb.it/resource/public/newmedit
e-mail: newmedit@iamb.it

Editorial secretariat
Stefania Lapedota: lapedotas@iamb.it

Editing
Umberto Mairota: mairota@iamb.it

Copyright
CIHEAM - Istituto Agronomico Mediterraneo di Bari

The contributed articles do not imply the expression of any opinion whatsoever on the part of CIHEAM - IAM of Bari. They report the author's opinions.

L'IAM de Bari du CIHEAM n'entend donner aucune approbation ni improbation aux opinions émises dans les articles. Ces opinions n'engagent que leur auteur.

The editorial office reserves the right to revise the contributions, in view of adapting them for the publication.

La direction de la revue se réserve le droit de réviser les travaux présentés en vue de les adapter à la publication.

Publisher
Edizioni Dedalo s.r.l.
on behalf of CIHEAM - IAM of Bari

Administration and Subscription Office
Edizioni Dedalo s.r.l.
v.le Luigi Jacobini, 5
Zona Industriale - Bari 70123
Casella Postale BA/19, Bari 70123
Tel. 080/531.14.13 (pbx)
Fax 080/531.14.14
e-mail: info@edizionidedalo.it
www.edizionidedalo.it

Subscription rate
Italy: 45 Euro, Foreign: 55 Euro

Postal Current Account n. 11639705
in the name of:
Edizioni Dedalo s.r.l., Bari

Advertising/Publicité
Edizioni Dedalo s.r.l., Bari

New MEDIT is indexed and abstracted in:
EconLit, Journal of Economic Literature, CAB AB-
STRACTS, AGRIS/FAO database,
WebEcon virtual library, Ecoagre/Red IRIS (Spain)

New MEDIT web page:
www.iamb.it/resource/public/newmedit

ISSN: 1594-5685

Registrazione
Tribunale di Bari, n. 1546 del 4.1.2002

Direttore Responsabile
Giulio Malorgio

Stampa
Dedalo Litostampa s.r.l., Bari

NEW MEDIT è associato alla

Unione
Stampa
Periodica
Italiana



NEW MEDIT

Vol. IV - N. 1/2005

*Mediterranean Journal
of Economics, Agriculture
and Environment*

*Revue Méditerranéenne
d'Economie, Agriculture
et Environnement*

CONTENTS / SOMMAIRE

- Editorial/Editorial** pag. 2
PAOLO DE CASTRO
New scenarios for European agriculture, from globalisation to integration policies
Les nouveaux scénarios de l'agriculture européenne: de la globalisation aux politiques d'intégration
- LUIS SANTOS PEREIRA** pag. 4
The role of Rural Development Policy in maximising environmental benefits: The Southern Mediterranean dimension and perspectives
Le rôle de la Politique du Développement Rural pour maximiser les bénéfices environnementaux: La dimension de la Méditerranée du Sud et ses perspectives
- CONSTANTINE ILIOPOULOS** pag. 14
New Generation Cooperatives: The Potential of an Innovative Institutional Arrangement for Mediterranean Food Supply Chains
Les coopératives de nouvelle génération: les potentialités d'un accord institutionnel novateur pour les chaînes d'approvisionnement alimentaires méditerranéennes
- ANDREA GALLINA** pag. 21
New regionalism in the Mediterranean: towards a Meso-regional approach
Le nouveau régionalisme en Méditerranée: vers une approche méso-régionale
- ABDESSALEM AOUN, ABDALLAH OMEZZINE** pag. 29
A Review of Analytical Considerations in Market Organization Research: Relevance to Nations with Emerging Economic and Marketing Systems
*Une révision de considérations analytiques dans la Recherche sur l'Organisation du Marché
L'importance pour les Nations à Economie Emergente et Systèmes de Marché*
- S. M. FAKHRUL ISLAM, BASIL MANOS** pag. 33
Sustainability of cereals production in Greece and factors affecting it
Durabilité de la production céréalière en Grèce et les facteurs d'influence
- ANTONIO ASCIUTO, FABIO FIANDACA, EMANUELE SCHIMMENTI** pag. 42
Comparison between Willingness-to-Pay expressed by a panel of forestry experts and by a sample of non-expert respondents in a pilot survey conducted for a Contingent Valuation Study
Comparaison entre la propension à payer exprimée par un groupe d'experts forestiers et par un échantillon d'interviewés non-experts dans une enquête pilote menée pour une Etude d'Evaluation Contingente
- MAHDHI NACEUR, BACHTA MOHAMED SALAH, SGHAIER MONGI** pag. 52
Water and soil conservation and technical efficiency of rainfed agriculture in arid zone. The case of Oued Oum Zessar watershed
Conservation des eaux et du sol et efficacité technique de l'agriculture pluviale en zone aride. Cas du bassin versant d'Oued Oum Zessar
- ZACHAROULA ANDREPOULOU, GARYFALLOS ARABATZIS, KONSTANTINOS SOUTSAS** pag. 57
A structured e-learning project for the sericulture training as a perspective in development policy for Less Favored Areas
Un projet d'apprentissage par voie électronique pour la formation séricole en tant que perspective de la politique de développement pour les Aires moins favorisées